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Verksamhetsberättelse 2024 
 
Styrelsen har bestått av: 
Ordförande: Örjan Ivansson.   
Ledamöter: Lennart Wennmo (SVOIF) (vice ordf), Leif Holmström (Slakmöre bygdegård och Fågelsudd 
samhällsförening), Malin Engdal (Mönsterås kommun), Olof Engstedt (Sportfiskarna), Eilert Bergström (LRF), 
Cecilia Ahlgren, Cathrine Johansson (Södra), Kaj Holst (Kalmar kommun) och Daniel Lindvall  (Nybro kommun)   
Ersättare: Ulf Rönner, Sara Paulsson (Kalmar kommun), Charlotte Andersson (Nybro kommun) och Sune 
Axelsson (Slakmöre Bygdegård). 
 
Organisation 

• Vattenrådets kansli har funnits på Kalmar Kommun, enhet för Kust och Naturområden. Renate Foks 
har varit samordnare och föreningens kassör och sekreterare. 

• Styrelsen har haft sex protokollförda styrelsemöten 
 
Information och utbildning 

• I samverkan med Ljungbyåns och Hagbyåns-Halltorpsåns vattenråd organiserade vattenrådet en 
gemensam vattendag i mars med studiebesök till Ödevata Gårdshotell och föreläsningar om 
vattenhushållning i jordbruket i ett föränderligt klimat (LEVA-projektet Kalmar län och Tullstorpsåns 
projektet i Skåne). 

• Vattenrådet informerade om sitt arbete via nyhetsbrev, hemsidan www.vattensamling.se samt 
Facebook. 

• Vattenrådet bjöd in Marcelo Ketzer från LNU att berätta om sin forskning om havssediment. 

• Styrelsen besökte sjötröskeln i Törnebybäcken vid Kalmar Dämmets inlopp. 

• En studiedag för rektorer och politiker i Nybro kommun planerades men genomfördes inte på grund 
av lågt intresse. 

• Två markägareträffar organiserades inom LONA-projektet (se nedan). 

• Föreläsningar och ett seminarium om sura sulfatjordar planerades och kommer att genomföras våren 
2025 i samverkan med Kalmarsundskommissionen. 

• Representanter från vattenrådet deltog i Mönsterås kommuns vattengrupps uppstartsmöte. 

• Vattenrådskansliet informerade om vattenrådet och visade vattenmodellen under invigningen av 
Skärgårdsparken och när flera grundskolor besökte området i juni 2024 samt under skolavslutningen 
av Högalidskolan i Smedby. 

• Flera styrelseledamöter deltog i Vattenrådsdagarna i Kalmar 

• Vattenrådskansliet hjälpte Vattenmyndigheten att organisera Vattenrådsdagarna i november. Under 
dagarna presenterades vattenrådets arbete, biotopvårdsområdet i Ljungbyån besöktes och 
vattenmodellen visades upp. Flera styrelseledamöter deltog i Vattenrådsdagarna. För att organisera 
Vattenrådsdagarna erhölls en kostnadsersättning, som redovisas i vattenrådets årsredovisning. 

 
Främja åtgärdsarbetet 
Under året har styrelsen tagit del av flera våtmarker som är på gång eller har genomförts i 
verksamhetsområdet. Från uppströms i Sjöbosjön och Sporsjö, till kustnära vid Turenäs och stadsnära vid 
Smedby. Biotopförbättringar har gjorts i Snärjebäcken och Törnebybäcken. Flera biotopåtgärder planeras för 
kommande år av både kommunen och Sportfiskarna.  
Efter platsbesök till Fågelsudd har frågan om åtgärder i Pikedala dike tagits upp. Olof Engstedt har för 
Sportfiskarna sökt LONA-bidrag för att planera och genomföra åtgärder i diket och dess mynning. 
Efter godkännande från verksamheterna i Kalmar kommun har projektledare Johan Wegenke sökt och fått 
LOVA-bidrag för att anlägga en våtmark bakom Allaktivitetshuset i Rockneby (Torsbäcken). 
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Arbetsgrupper 

• Arbetsgrupper Nävraån / Törnebybäcken / Sura sulfatjordar: Tillsammans med LNU-forskare 
genomfördes kompletterande provtagningar i Nävraån och Törnebybäckens område. Låga pH-värden 
mättes i både mark och vatten och arbetet fortsätter under 2025. 

• Torsbäcken: Styrelsen har diskuterat möjliga åtgärder för att minska problem med övergödning i 
Dragsviken, såsom att minska hastigheten på båttrafik, skapa fler våtmarker uppströms och reda ut 
källor till nitrat i Torsbäcken. En gemensam arbetsgrupp startades. 

 
Gemensamt LONA-projekt: Vattenråd för renare Östersjö 
Tre vattenråd har gemensamt drivit projektet som avslutades november 2024. Projektets budget och kostnader 
hanterades av Kalmar kommun. Ola Sennefjord var projektledare och representanter från vattenrådens 
styrelse utgjorde styrgruppen. Projektet hade som syfte att 1. Reda ut problematik och lösningar 2. Lokalisera 
område för att rena och fördröja vatten 3. Utbilda och informera 4. Göra åtgärdsplaner. 
Under 2024 har två markägareträffar organiserats för att identifiera åtgärdsområden och skapa kontakter med 
markägare i Bäckebo och Lindsdal. Fältbesök har lett till flera åtgärdsförslag, bland annat vid Årshultemåla, Böle 
och Pikedala dike. 
 
Projektet har finansierat kostnader till vattendagen / årsmötet 2024 samt analyskostnader för vattenprov kring 
utredningar i sura sulfatjordar. Projektledaren har färdigställt och visat upp vattenmodellen vid flera tillfällen, 
bland annat vid invigningen av Skärgårdsparken, skolavslutning av Högalidskolan, skolbesök vid Kalmar Dämme, 
höstbål i Ekenäs och Vattenrådsdagarna. 
 
Vattenrådet har uppdaterat sin vision, mission och långsiktiga mål samt arbetat fram konkreta åtgärdsplaner 
som utgör grunden för framtida arbete och kommer att publiceras på hemsidan. Vattenrådskartan kommer att 
uppdateras med ny teknik och information om anlagda våtmarker och vattenupplevelser. 
 
Vattenrådets vision: Vattenförekomsterna i våra avrinningsområden har god vattenkvalitet och tillgång med 
välfungerande samt artrikt biologiskt liv till nytta för allt levande för nuvarande och kommande generationer. 
 
Mission: Vi arbetar mot vår vision genom att: 

• Främja samverkan mellan olika aktörer och myndigheter kring vattenrådets vision. Tillsammans bidrar 
vi till att målen god status i vattendrag, grundvatten och kust- och havsvatten nås enligt EU-
vattendirektivet och Helcom Baltic Sea Action Plan. 

• Skapa helhetssyn kring vattenförvaltning i våra avrinningsområden, med hänsyn till biologin, kemiska 
ämnen och vattenflödet. 

• Öka kunskap om lämpliga, kostnadseffektiva åtgärder och skötsel. 

• Ta initiativ för och genomföra åtgärder för bättre tillgång och kvalitet på vatten. 

• Kommunicera vattenfrågor och sprida kunskap till barn och vuxna. 

• Vara rådgivare och framföra åsikter gentemot myndigheter och andra aktörer. 
 
Långsiktiga mål (var är vi om 5-10 år): 

• Vattenrådet har ökat kännedom om vattnets status i vattendragen och kustmiljön i 
verksamhetsområdet genom provtagning och kartläggning. 

• I samverkan med olika aktörer tar vattenrådet fram åtgärdsplaner för att uppnå målet god tillgång och 
status på våra vatten. I åtgärdsplanerna kartläggs kostnadseffektiva åtgärder. 

• Vattenrådet är rådgivare till markägare och tar initiativ för att genomföra åtgärder. Vattenrådet 
genomför, i samverkan med andra aktörer, minst en åtgärd per år. 

• I våra vattendrag finns färre vandringshinder och livsmiljöerna för nyckelarter har förbättrats. 

• Vattenrådet jobbar aktivt med rådgivning och framför åsikter kring ärenden som berör vatten i våra 
avrinningsområden. 

• Vattenrådet arbetar aktivt med kommunikation med allmänheten, speciella målgrupper och skolor i 
verksamhetsområdet, till exempel genom skyltar vid åtgärder eller längs med vattendragen. 
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 Ekonomisk berättelse 2024 
 
Kansliet fick av Vattenmyndigheten ersättning för kostnader att organisera och delta i vattenrådsdagarna. Ett 
engångsbelopp av 24000 kr för utlägg och extra arbetstid plus 1500 kr per vattenråd. 
  
Tillgängligt belopp 1 jan 2024:                                       83 612 
  

  gemensamt norra möre 

inkomster     

årligt bidrag  33 000 

deltagande vattenrådsdagarna   1500 

uppdrag vattenrådsdagarna 24 000 8000 

SUMMA INKOMSTER 24 000 42500 

   

utgifter     

Fika   2 420 

höstbål     

hemsida /zoom 5 302 1767 

lön samordning 98 251 32 750 

delsumma  samordning 103 553 36 937 

   
utgifter vattenrådsdagarna 6 394 2131 

extra personal vattenrådsdagarna 17 606 5869 

delsumma vattenrådsdagarna: 24 000 8 000 

   

SUMMA KOSTNADER 127 553 44 937 

   

UTFALL   -2 437 
 
Tillgängligt belopp 31 dec 2024:    81 175  


